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" אילה"  
 ארגון ישראלי לעזרת הולנדים בישראל

  
"AJALAH"  

Belangenbehartiging vervolgingsslachtoffers in Israel 
 

NOTULEN  
 

Bestuursvergadering 99.11 
op donderdag 18 november 1999 

t.h.v. Menno Cohen 
 
Aanwezig: Berthie (voorzitter), Miriam, Marianna (adviseur), Riek, Baruch, Menno en Marthi  
  notulist). 
Afwezig: Philip met bericht. 
 
1. Opening en vaststelling volgende vergaderingen:  
1.1. Berthie opent de vergadering en deelt meteen mee dat de agenda aangepast moet worden i.v.m. 
bepaalde dringende zaken die eerst besproken dienen te worden. Bovendien zal er een extra vergadering 
moeten worden ingelast i.v.m.de veelheid van te behandelen onderwerpen. 
1.2. Volgende vergaderingen: donderdag 2 december om 10 uur en zondag 19 december om 10 uur, 
in principe zal één vergadering t.h.v. Miriam en één vergadering op het Elah-kantoor worden gehouden. 
Dit zal door Riek worden geregeld. 
Voor agenda 2 december: o.a. de voorbereiding van de klankbordbespreking bij het NIK (zie onder post 
3.4.) zodat een lijst van te bespreken punten tevoren aan het NIK kan worden gestuurd. 
 
2. Goedkeuring notulen 
De notulen 99.11 worden goedgekeurd. 
 
3. Post, ingekomen 
3.1 Brief met inhoud voor de penningmeester 
3.2. Brief van lid over art. 20/3, ter behandeling aan Marianna en Berthie. 
3.3. Brief van lid over Auschwitz-comité, i.v.m. onderzoek over het gevoel van ontheemd zijn  
 en opvang van joden in Nederland na 1945 en de wenselijkheid om dit onderzoek uit te breiden 
 tot Palestina/Israel. 
3.4. Aankondiging klankbord/bestuursoverleg met NIK op 7 december a.s. in Jerusalem; tijd wordt nog 
 medegedeeld. 
3.5. Een onbestelbare brief retour. 
3.6. Ingekomen telefoon i.v.m. contributie; is aan penningmeester doorgegeven. 
 
4. Financiën 
De penningmeester deelt mee:  
4.1. Stand van de kas:     Contant:    2,119.36 NIS 
   Belegd in Pakam:  23,921.07 NIS 
4.2. Op de Info nr. 21 hebben 42 leden met betaling gereageerd.  
4.3. Aan de Controle Commissie is medegedeeld dat de eerste drie kwartalen van 1999 klaar zijn ter 
controle doch dit heeft nog niet plaatsgevonden aangezien de CC met twee mensen wil controleren maar 
dit is nog niet geregeld.  
Voor de agenda: De Controle Commissie. 
 
Er zijn op de Info nr. 21 positieve reacties binnengekomen maar ook werd de opmerking gehoord dat men 
concludeert dat Ajalah niet veel kan bereiken. 
 
5.De Dolmanprojecten.  
Bij dit punt missen we Philip omdat hij in Nederland met de heer Dolman heeft gesproken. 
Miriam en Baruch doen verslag van hun ervaringen bij de bespreking d.d .3-11 met de organisaties die 
claims bij de commissie Dolman indienen: 
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Beiden hadden het gevoel niet goed voorbereid en geinformeerd te zijn. Ook stak het door Ajalah 
ingediende project van 4 blaadjes erg mager af tegen het dikke boekwerk dat Honi had voorbereid. 
Van het Ajalah project werd eigenlijk alleen project 1, het aanstellen van een raadsman/vrouw, 
geaccepteerd maar het bedrag dat daarvoor door Ajalah was gevraagd werd door Awr.Roet gehalveerd.  
Project 2, het informatieblad, werd volledig geschrapt voornamelijk omdat er een toekomstplan is dat de 
drie organisaties tot een gezamelijke periodieke uitgave zullen komen.  
Project 3, de reizen naar Nederland, werd onmiddelijk van tafel geveegd. Marianna merkt op dat 
eventuele reizen uit het eigen budget van Ajalah zouden moeten worden gefinancierd. 
M.b.t. het project kantoorruimte (is niet ingediend) bracht Miriam verslag uit dat zij heeft vernomen dat de 
Irgun Mercaz Europa een stuk grond in Ramat Gan heeft gekocht waarvoor zij nog 1 ¼ miljoen nodig 
heeft en waar dan de Nederlandse organisaties ook in onder gebracht zouden kunnen worden. Awr. Roet 
heeft hierop positief gereageerd. Marianna ziet zo'n project somber in, gezien de ervaringen met deze 
organisatie in het verleden.  
Uiteindelijk was het voorstel in de vergadering om aan Ajalah f 400.000 toe te wijzen. Miriam en Baruch 
konden er weinig tegen in brengen. 
Er bleken twee mogelijkheden van te verwachten totaalbedragen te zijn, nl. 10 miljoen en 17,5 miljoen 
omdat er misschien 7,5 miljoen extra zal worden uitgekeerd, ook daarvan waren Miriam en Baruch niet op 
de hoogte. De anderen dienden projecten in die boven het aangegeven budget lagen maar niemand zal 
krijgen wat er is aangevraagd.   
De heer Dolman is bereid om, als de organisaties samen tot overeenstemming komen, als advies een 
totaal bedrag voor Israel voor te stellen. ( D.w.z. als men het over de verdeling eens is zal er vanuit 
Nederland naar iedere organisatie het toekomende bedrag worden overgemaakt.) 
De afgevaardigden van de andere organisaties gaven als mening dat Ajalah weinig kansen heeft om haar 
projecten gehonoreerd te krijgen omdat de activiteiten van Ajalah "tegen het regeringsbeleid zijn gericht" 
en het daarom tegen het belang van de Nederlandse regering zou zijn om Ajalah te steunen.  Berthie 
weerspreekt dit; in Nederland bestaan er allerlei clientenraden die kritiek op het regeringsbeleid mogen 
uiten. 
In een later stadium hebben de voorzitters van Honi, IOH, Instituut en Elah, resp. Jossie Dotan, Baruch 
Bartel, Awr. Roet en Gidi Peiper tesamen vastgesteld wat er zal worden ingediend.  We vragen ons af 
waarom Ajalah daarbij niet was vertegenwoordigd. Antwoord: Men wilde alleen de voorzitters en onze 
voorzitter was in het buitenland  (!)  
 
In Nederland heeft Miriam met dhr. Bijl gesproken en samen met Awr. Roet was ze bij mevr. Thea 
Blankert. In dit laatste gesprek heeft ze een pleidooi voor Ajalah kunnen houden waarbij ze als 
belangrijkste argument naar voren kon brengen dat onder de leden van Ajalah veel oorlogsslachtoffers 
zijn die zo spoedig mogelijk na 1945 Nederland hebben verlaten, niet uit Zion. motieven maar omdat zij 
zich emotioneel niet meer in Nederland thuis konden voelen. Deze mensen hebben de moeilijkste 
economische en politieke periode in Israel meegemaakt en hadden het individueel op economisch gebied 
ook heel zwaar. Oorlogsvervolgden die uit andere Europese landen afkomstig waren ontvingen rondom 
1950 al een uitkering, zij waren toen in een levensfase waarin zij nog in staat waren om met deze 
uitkering iets op te bouwen. De Nederlanders ontvingen echter pas in de jaren 1973-74 een uitkering en 
zij verkeerden toen al in een levensfase waarin er geen of weinig energie was overgebleven om aan de 
opbouw van iets nieuws te beginnen.  De leden van Ajalah hebben de steun van deze organisatie -die de 
enige in Israel is- dringend nodig. 
 
Berthie geeft aan dat Ajalah en Elah als zelfstandige NGO's hun voorstel kunnen indienen. 
 
Er zijn door Israel claims ingediend tot 200 miljoen. 
 
Het is onduidelijk met welk recht Awr. Roet meent te kunnen schrappen in de projecten van Ajalah. Ook 
Barend Elburg (Honi) zou aan Jossi Dotan (Honi) hebben geschreven dat van Ajalah alleen maar 1 
project in aanmerking komt. 
 
Berthie deelt mee dat de heer Dolman en mevr. Blankert beiden van mening zijn dat het bedrag dat voor 
het project raadsman/vrouw is aangevraagd te laag is en dat dit verdubbeld moet worden. 
Het project tweede generatie zal door Elah worden ingediend, dit is het enige project waarvoor ze, 
volgens mevr. Blankert, een aanvraag kunnen indienen. Voor overige zaken heeft Elah al eerder een 
bedrag van fl. 750.000 van de Nederlandse regering ontvangen. 
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De EMZ  houdt zich bezich met de sociale problemen van de ouderen, zij is geen organisatie die zich 
specifiek met oorlogsproblematiek bezighoudt. 
 
Op 23/24 november a.s. zullen de besprekingen plaatsvinden waarin de aanvragen definitief vastgesteld 
zullen worden. Manfred Gerstenfeld zal als arbiter optreden. We vragen ons af of A. Roet daar dan ook 
weer bij aanwezig is en zo ja, in welke functie.  
Namens Ajalah zullen Berthie, Miriam en Philip aanwezig zijn. 
 
Belangrijke punten: 
1ste: Het is belangrijk dat we aangeven dat Ajalah specifiek voor de 1ste generatie oorlogsvervolgden 
 werkt en dat we sterker staan als we de 2de generatie overdragen naar de plek waar zij behoort. 
2de: Onze WUV-gerechtigden maken meer dan 50 % van de totale WUV-gerechtigden in Nederland 
 en Israel uit 
3de: In verband met de juridische adviseur zijn de argumenten die Miriam heeft aangedragen van 
 bijzonder belang. 
4de: Ons project moet in de 1ste claim meegenomen worden. Indien dit niet gebeurt dan dienen we als 
 erkende CJO onze aanvraag apart in. 
5de Ajalah heeft niet overvraagd zoals de andere organisaties. 
 
Besluit: 
Project 1: Aanstelling van een raadsman/vrouw,  blijft als project staan, moet herschreven worden. 
Project 2: Publicatie (en vertaling) van het informatieblad, wordt een algemeen project. 
Project 3: Ajalah delegatie naar Nederland, vervalt. 
Project 4: Financiele begeleiding voor de psychosociale hulpverlening aan de tweede 
 generatie,laten we over aan Elah indien wij de verzekering krijgen dat dit door hen wordt 
 ingediend. 
Project 5: Secretariaatsplek: kantoorrruimte met volledige inrichting en betaalde 
 secretariaatskracht, wordt ingediend, hoe dan ook moeten we een kantoorruimte kunnen 
  inrichten. 
 
De bespreking van 23/24 november a.s. moet goed worden voorbereid. Hiertoe zal op 21 nov. a.s.om 11 
uur t.h.v. Miriam een voorbespreking plaatsvinden waarbij, behalve de bovengenoemde afgevaardigden, 
ook Baruch aanwezig zal zijn.  
 
6.Platform/VBV 
Ajalah participeert in het Platform Israel omdat het belangrijk is dat er één overkoepelende organisatie is 
i.v.m. de tegoeden WO II. Vanaf de start is Awr. Roet de spokesman, Berthie is voorzitter. Het platform 
heeft een toehoordersfunctie in het CJO. 
Awr. Roet heeft - vanuit zijn functie in het Platform?- een brief over Ajalah gestuurd naar de juridisch 
adviseur van VBV-Nederland. Zoiets kan natuurlijk niet. Er moet een brief naar deze juridisch adviseur 
worden gestuurd met de volgende opmerkingen: 
1: Het bestuur van Ajalah was niet op de hoogte van deze brief. 
2: A.Roet heeft niets over Ajalah te vertellen. 
3: Het zal worden herroepen in de Info. 
VBV moet hiervan een copie ontvangen en bovendien zullen wij hen laten weten dat we voor 100% achter 
hun actie t.b.v. de oorlogsvervolgden staan maar dat wij, gezien onze situatie, deel van het Platform 
moeten blijven uitmaken. Bovendien moeten wij informeren hoe wij in hun actie kunnen participeren. Een 
fax hierover wordt ter plekke verzonden. 
 
7.Wat verder ter tafel komt. 
7.1.Het groene formulier is terecht; aan de secretaris wordt verzocht om daarvan een copie te maken. 
7.2.De voorzitter wijst er met nadruk op dat het van groot belang is dat Ajalah-bestuursleden 
overleg plegen met de andere bestuursleden alvorens op uitnodigingen tot besprekingen in te 
gaan of bepaalde acties te ondernemen. 
 
 

 




